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Protokół nr 13/2019 

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 26 sierpnia 2019  roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich oraz członkowie  pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 

Nieobecni radni – Damian Florczyk, Jacek Gałczyński oraz Elżbieta Wojciechowska 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek, 

Sekretarz Gminy – Jolanta Chudzińska, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie materiałów na sesję.  

3. Wolne głosy i wnioski. 

4.   Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak, przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez 

zmian. 

 

Ad. 2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Gostyńskiego 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Burmistrz. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 
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Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

1) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

2) zmiany uchwały Nr XXXI/199/2017 Rady Miejskiej Borku Wlkp. z dnia 22 lutego 

2017 roku w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

niektóre inne składniki wynagrodzenia 

 

Burmistrz poinformował, że projekt uchwały dotyczy uaktualnienia nazw szkół oraz 

wynagrodzeń nauczycieli do stanu faktycznego i obowiązujących przepisów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,   

1 radny wstrzymał się od głosowania 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

nikt nie wstrzymał się od głosowania. 
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3) przejęcia od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa działek o numerach ewid. 

671/4, 671/13, 671/20, 671/59,  671/60 obręb Borek Wlkp. 

 

Burmistrz poinformował, że działki stanowią drogi wewnętrzne w miejscowości Karolew. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, nikt 

nie wstrzymał się od głosowania 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,  nieobecny radny Michał Dopierała 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, nikt 

nie  wstrzymał się od głosowania. 

 

4)wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy  

Borek Wlkp.  

 

Burmistrz poinformował, że projekt uchwały dotyczy nieruchomości gruntowej położonej w 

Borku Wlkp. przy ul. Żeromskiego. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2)Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,  nieobecny radny Michał Dopierała 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 
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5) sprzedaży dwóch lokali mieszkalnych w Zalesiu 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,   

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

nikt nie  wstrzymał się od głosowania,  

 

6) zmian  budżetu  i w budżecie  na rok 2019 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Radny Michał Dopierała wnioskował o wyjaśnienie zmian w planie wydatków  w dziale 754  

z przeznaczeniem na zakup usług związanych z przeglądem sprzętu p.poż. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że  musi mieć okresowy przegląd, a za mało środków zostało 

zaplanowanych, w związku z powyższym należy dokonać takiej zmiany. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,   

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 
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Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 10 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

nikt nie  wstrzymał się od głosowania,  

 

7) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2019 – 2025 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

W tym punkcie Burmistrz poinformował o planowanej modernizacji drogi wojewódzkiej - 

ulicy Zdzieskiej w Borku Wlkp.  Gdy Gmina wykona kanalizację deszczową wówczas 

właściciel drogi wyłoży pieniądze na chodniki i na nawierzchnię. Została wykonana 

dokumentacja, która kosztowała 3 miliony zł, łącznie z odnową nawierzchni i chodnikami. 

Po nowych staraniach również Enea zobowiązała się założyć linię średniego zasięgu  

i zlikwidować słupy  oraz założyć oświetlenie, jednak jest to duży zakres zadania, w związku z 

tym przyjęliśmy, że Gmina przygotuje dokumentację, którą Enea później od nas odkupi, czyli 

nie poniesiemy tych kosztów. Przebudowa jest planowana na lata 2021-2023. Nie mamy tylko 

podpisanego porozumienia z właścicielem drogi na pokryje kosztów budowy chodnika  

i położenia nawierzchni drogi, w tej sprawie mamy tylko wstępną zgodę. Następnie Burmistrz 

poinformował, że całość inwestycji to koszt ok 4 milionów, natomiast Gminę będzie to 

kosztowało 1 milion  800 tysięcy zł w ciągu 3 lub 4 lat.  

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty i Spraw Społecznych 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, 

nikt nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny, 

nikt nie wstrzymał się od głosowania,   

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 9 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

nikt nie  wstrzymał się od głosowania (nieobecny radny Andrzej Kubiak). 

 

 

 

 



Str.6 /7 

8) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Borku Wlkp. 

Burmistrz poinformował, że dnia 22 lipca 2019 roku do Urzędu Miejskiego Borku 

Wlkp. wpłynęła skarga na działalność Burmistrza Borku Wlkp., dotycząca nieprawidłowości 

związanych z realizacją audytu wewnętrznego, a konkretnie nieogłoszeniem na stronie BIP 

zapytania ofertowego na wykonanie w/w audytu do 30 000 Euro zmniejszając przez to 

możliwy krąg wykonawców, co nie wyklucza umyślne działanie organu wykonawczego na 

szkodę jednostki samorządu terytorialnego w zakresie niegospodarności w wydatkowaniu 

środków.   

Ponadto skarżąca wskazała, iż organ wykonawczy w swoim regulaminie zamówień 

publicznych do 30 000 Euro: 

- zawarł możliwość skierowania zapytania ofertowego  do np. 3 podmiotów wykonujących 

usługę, gdzie nie jest wykluczone, że kieruje zapytanie ofertowe do 2 najdroższych podmiotów 

na rynku i do trzeciego z góry założonego z najniższą ceną, lecz niekoniecznie  

z najniższą ceną przy upowszechnieniu zamówienia na stronach BIP; 

- nie zawarł obowiązku zamieszczania na stornach BIP zapytania ofertowego, gdy usługa może 

być świadczona przez wielu wykonawców, a zamówienie nie jest realizowane w trybie 

niezwłocznym np. w skutek powstałej nagłej potrzeby. 

Skarżąca wskazała także nie upublicznianie zamówień publicznych na stronach BIP, dotyczy 

również innych usług możliwych do oferowania przez organ wykonawczy tj. usługę: 

przeprowadzania indywidualnego poradnictwa prawnego, obsługę prawną urzędu, cateringową 

w czasie spotkań, noclegową i gastronomiczną, transportową. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, przeprowadziła postępowanie wyjaśniające w trakcie 

którego zapoznała się z zarzutami podniesionymi w skardze, wysłuchała wyjaśnień od 

Burmistrza Borku Wlkp. oraz zapoznała się z dokumentacją znajdującą się z Urzędzie. 

W toku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego ustalono następujący stan faktyczny: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrując sprawę ustaliła, że skarga w całości staje się 

bezzasadna.  

Obowiązujące przepisy prawa w tym w szczególności przepisy ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009r. o finansach publicznych oraz ustawy z dnia 29 stycznia 2004r. - Prawo zamówień 

publicznych nie nakłada obowiązku publikacji ogłoszeń o udzieleniu zamówienia między 

innymi na usługi audytu wewnętrznego o wartości poniżej progu 30.000 Euro w BIP czy też 

obowiązku zamieszczania takich postanowień o publikacji w BIP w wewnętrznych 

regulaminach wydatkowania środków publicznych poniżej tego progu. 

Wobec powyższego zarzuty skarżącej są bezzasadne. 

Odnosząc się  do pozostałych zarzutów dot.: 

- przeprowadzenia indywidualnego poradnictwa prawnego – jest ono prowadzone na podstawie 
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porozumienia między Powiatem Gostyńskim, a Gminą Borek Wlkp. w ramach którego Gmina 

Borek Wlkp. nieodpłatnie udostępnia Powiatowi lokal. Poradnictwo to odbywa się w 

odniesieniu do ustawy z dnia 5 sierpnia 2015 r. o nieodpłatnej pomocy prawnej oraz edukacji 

prawnej. 

 W odniesieniu do pozostałych zarzutów dot. obsługi prawnej, zlecenia usług 

transportowych, cateringowych, noclegowych i gastronomicznych uznaje się je również za 

bezzasadne.  Z wyjaśnień złożonych przez Burmistrza Borku Wlkp. wynika, że radca prawny 

zatrudniony jest na umowę o pracę, natomiast usługi transportowe w tym dowozy do szkół  

organizowany  jest przetarg, który zgodnie z obowiązującymi przepisami zamieszczany jest na 

stronie BIP oraz w biuletynie zamówień publicznych. Natomiast w przypadku realizacji 

pozostałych usług wymienionych przez skarżącą przeprowadzane są rozeznania rynku lub 

zapytania ofertowe na co zostały przedłożone stronie dokumenty. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w oparciu o analizę dostępnych dokumentów  

i udzielonych wyjaśnień uznała działania organu wykonawczego – Burmistrza Borku Wlkp. za 

uzasadnione i pozbawione cech bezprawności. 

Z uwagi zatem na brak potwierdzenia słuszności zarzutów podniesionych w skardze, 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną. 

 

W tej sprawie nikt głosy nie zabrał. 

 

Ad.3. Wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie nikt głosu nie zabrał. 

 

Ad.4. Zakończenie. 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący komisji Finansów, 

rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich- Radosław Andrzejak zakończył posiedzenie. 

 

 

Protokołowała 

 

Wiesława Wójcik 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

 

Radosław Andrzejak 

 


